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Politične stvari. 

Iz avstrijske delegacije. 
V avstrijski delegaciji združuje se vse delovanje v 

edinem pomenljivem f i n a n č n e m odseku. Ta je do 
sedaj rešil tri predmete: P r o r a č u n m i n i s t e r s t v a 
u n a n j i h z a d e v (poročevalec grof Franc T h u n ) , — 
s k u p n o f i n a n č n o m i n i s t e r s t v o , s k u p n i na j 
v i š j i r a č u n s k i dvor in pa s k u p n i d o h o d k i iz 
c a r i n e (za vse tri predmete poročevalec dr. P o k l u k a r ) 
in pa proračun za vo jno m o r n a r i c o (poročevalec 
dr. Ton ki i). O prvem predmetu poročale so „Novice" 
uže v svoji zadnji številki, izrekoma o izjavah ministra 
Kalnoky-a, glede naših unanjih razmer. — Pri poročilu 
o skupnem finančnem ministerstvu pri naslovu poko j 
n in tega ministerstva uaglašal je poročevalec, da so v 
teku tega leta pokojnine izredno visoko narastle, ker za 
tekoče leto proračunane še na 50.000 gold., stavijo se 
v proračun prihodnjega leta uže na 63.500 gold., kar 
od tod izvira, da se je v teku tega leta upokojilo 5 
višjih uradnikov, med njimi več, ki še niso dopolnili 40 
službenih let, izrekoma to velja o upokojenem sekcij -
skem načelniku pi. M e r c y - u , ki vživa pokojnino nad 
4000 gold., akoravno ni videti, da bi bila njegova de
lavna nezmožnost tako trdno dotsazana, ker je iz javnih 
listov znano, da je po vpokojenji svojem, vstopil v tu
kajšnjo banko „ C r e d i t a n s t a l t " kot vod ja , kar mu 
daje gotovo več in težjega posla, kakor ga je imel v 
finančnem ministerstvu, vrh tega pa ima še posel u p r a v 
nega s v e t o v a l c a pri južni železnici. — Na teh pod
lagah vpraša poročevalec finančnega ministra K a l l a v a , 
ali se je pač pri vpokojevanji tega uradnika strogo ozi
ralo ua pokojninski pravilnik z dne 12. novembra leta 
1870. — Minister je odgovoril, da se je to zgodilo, da 
je vpokojeni sekcijski načelnik priložil svoji prošnji po
polnem neovrgljivc zdravniško spričevalo, da se je pa 
minister tudi osebno prepričal o bolezni (nervoziteti) 
njegovi uže prejšnje leto, ter mu je moral zarad tega 
potekli dvamesečni odpust podaljšati. Po starejih nared-
bah je vpokojenim dopuščeno, da si iščejo dostojnega 

postranskega zaslužka in v tem slučaju ministru ne more 
biti mar, ako se privatne družbe z a d o v o l i j o z man j 
v r e d n o d e l a v n o močjo. — Poročevalec je na to 
ministru odgovoril, da sicer nikakor ni dvomil, da se je 
minister v obliki držal določeb cesarske naredbe z dne 
12. novembra 1870. 1., toda časništvo je to osobno vpra
šanje razpravljalo in s t v a r n o n a s p r o t j e med dejan
skim delovanjem omenjenega vpokojenca pred vpokoje-
njem in potem se ne da tajiti. 

Znano je, da je madjarski vpliv znal doseči, da je 
M e r c y - a spravil v najpomenljivejši denarni in pa že
lezniški zavod avstrijske države — in to je pravo jedro 
tega osobnega vprašauja. 

Nekoliko razgovora povzročilo je dalje poročilo dr 
Poklukar)evo o skupnih d o h o d k i h iz c a r i n e , ker je 
med dohodke skupnega proračuna sprejeta svota iz tega 
naslova letos vsled računanja sprejetega po novi trgo
vinski pogodbi med Ogersko in Avstrijsko memo vlaQ-
skega leta postala za 23 mi l i j onov večja za to, 
ker more sedaj v ž i t n i n s k e p o v r a č i l a vsak de l 
d r ž a v e odslej plačevati iz lastnih, in ne več kakor do 
sedaj, iz skupnih dohodkov . 

Ker se je v zadnjem zasedanji delegacij v dotičnem 
poročilu izrekla želja, da naj obestranska finančna mini
sterstva v predlogih v t e m e l j i t a p r e d l o ž e n o s v o t o 
dohodkov iz carine, dotična ministerstva pa tej želji v 
tej obliki nista vstregla, izrekel je dr. Sturm svojo za-
dovoljnost, da si je poročevalec preskrbel pri našem 
finančnem ministerstvu in da je to tudi do besede spre
jel v svoje poročilo. 

Pri razpravi proračuna za v o j n i š k o m o r n a r i c o , 
o katerem je dr. v i t e z T o n k l i poročal finančnemu 
odseku minuli petek, sprejela se je točka njegovega 
poročila, v kateri se je izrazila nekako zaupnica za po
veljnika mornarice baron S t e r n e k a . Temu so nekateri 
členi odbora ugovarjali in ker se večina pred, glede tega 
vprašanja ni razgovorila, pokazalo se je pri glasovanji 
enako število glasov za in proti predlogu poročevalčevem 
in načelnik odborom grof Kinsky odločil je za predlog 
poročevalca. 

Minu l i po nede l j ek dne 14. t. m. razpravljal 
se je r e d n i p r o r a r a č u n vo jnega m i n i s t e r s t v a . 
Začetkom seje vprašal je poslanec grof F a l k e n h a y n 
vojnega ministra, ali in oziroma, kako se je porabil 
vlanski izredni kredit 52 milijonov, oziroma, ali minister 
smatra ostalo svoto še za potrebno. Glede ostanka, o 
katerem se čuje, da znaša okoli 20 m i l i j o n o v , rekel 
je grof Falkenhayu, da bode stavil predlog, da se kredit 
gledč te svote prekliče. 

Vojni minister poročal je po tem precej na drobno, 
toda z a u p n o , o porabi onega kredita 52 milijonov, 
ter je priznal, da )e ostala od tega kredita neporabljena 
svota nad 22 milijonov in da izreka prepričanje, da se 
ta kredit ne sme več porabiti, izrekoma tudi za to, ker 
so se politične razmere od letošnje spomladi izdatno 
zboljšale. — Potem bil je predlog grofa Falkenhayna 
sprejet, da se neporabljena svota izrednega kredita ne 
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sme se več porabiti. — Dalje razpravljale so se posa
mezne točke proračuna. 

Včeraj, v torek, imel se je razpravljati proračun 
izredne potrebščine za vojno, v kateri zadeva največja 
svota novo repet irko z malim 8 milimeterskem ka
librom. 


